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A K E N D E R G Y Á R A H E L Y É N , A Z É P Í T É S Z E K A S Z Á M Í T Ó G É P E L Ő T T 

Idén már építenék 
az Árkádot a nagykörúton 
A k ö z p o n t i tervtanács már elfogadta a L o n d o n i körúti Árkád b e v á s á r l ó k ö z -
p o n t terveit , de az építési engedélyre még várni kell. A kendergyár m é g 
m i n d i g nem t u d j a , mikor k ö l t ö z i k . 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Háromnegyed évvel ezelőtt a Londoni 
körútra tervezett Árkád bevásárlóköz-
pont építésének kezdetét 2008 máso-
dik felére ígérte a beruházó, a német 
ECE-csoport magyarországi leányválla-
lata. De hogy valóban hozzáfognak-e a 
még mindig termelő kendergyár bontá-
sához és az alapozáshoz idén, nem si-
került megtudnunk. Az ECE budapesti 
leányvállalatánál csak a hét második 
felére ígértek választ Gyalay-Korpos 
Gyula ügyvezető igazgatótól. 

Információink szerint elvben lehet-
séges, hogy elindul az építkezés idén, 
de csak akkor, ha felgyorsulnak az 
események. Jelenleg azonban még 
dolgoznak a tervrajzokon - mondta el 
Fehér Fva városi főépítész -, az utolsó 
finomításokat végzik el a nagykörút 
felőli homlokzaton. Ez az oka annak, 
hogy nem sikerült új látványtervet 
kérnünk az építészektől. Az anyagra 
azonban már áldását adta a központi 
tervtanács, és hamarosan építési en-
gedélyért is lehet folyamodni. 

A beruházó különben a szegedi Ár-

H Í R E K 

A FIDESZ SZERINT BECSŐDÜLT A BI0P0LISZ 
- A biopolisz ügye kátyúba jutott. A 
programhoz kapcsolódó fejlesztések 
összköltsége a korábbi pályázat alap-
ján 3,06 milliárd forint lett volna, ez a 
mai állás szerint csak 1,1 milliárd - je-
lentette ki Hűvös László. A Fidesz sze-
gedi frakcióvezetője tegnapi tájékozta-
tóján ezenkívül hiányolta a pénteki 
közgyűlési előterjesztések közül a 
hosszú távú fejlesztési koncepció 
anyagát, amely a korábbi meghívón 
még a napirendi pontok között szere-
pelt. Péter Szilveszter fideszes önkor-
mányzati képviselő a légimentő-bázis-
sal kapcsolatban kijelentette: a tavalyi 
szegedi költségvetés 90 millió forintot 
különített el erre a célra. Most azt kérik 
a polgármestertől, a város legalább 15 
millióval járuljon hozzá a Szentesre 
tervezett bázis megvalósításához. 

SZEGEDIEK TIBETÉRT 
Ha a polgármester legközelebb kínaiak-
kal tárgyal, említse meg nekik a tibeti 
szabadság ügyét - mondta Haág Zalán 
tegnap a Dóm téren. Az önkormányzati 
képviselő ezúttal az Ifjúsági Keresztény-
demokrata Szövetség képviseletében 
tartott tájékoztatót Botka László és a csí-
pős kínai kapcsolat címmel. Miklós Pé-
ter teológussal arról is beszéltek, a tibeti 
buddhista áldozatokért és Tibet szabad-
ságáért imádkozik együtt a szövetség és 
Kiss-Rigó László megyés püspök szom-
baton a dómban, az esti mise után. 

kádra kiírt építészeti tervpályázat má-
sodik helyezettjével, Gunther Zsolttal 
- aki a 3H Építésziroda Kft.-t képviseli 
- kötött szerződést, konzulensként pe-
dig az első díjat nyert Szántó és Mikó 
Építészek Kft. közreműködik. Ez utób-
bi építésziroda nevéhez fűződik a sze-
gedi építészeti hagyományokhoz il-
leszkedő JATIK tervezése is. 

Beszéltünk Keresztesi Margittal, az El-
ső Magyar Kenderfonó Zrt. vezérigazga-
tójával is, azt remélve, megtudjuk, me-
lyik hónapban költöznek, és következ-
tethetünk arra, mikorra várható a bon-
tás. A kendergyár vezetője is tavaly je-
lentette be, hogy olyan helyet keresnek 
maguknak, ahol kisebb költségekkel, 
kisebb épületben, gazdaságosabban 
termelhetnek. Keresztesi Margit kitért 
kérdéseink elől: csak annyit árult el, 
hogy kinéztek egy ingatlant, de még 
nem kötöttek megállapodást, mivel 
„többszereplős" ügyletről van szó. Utalt 
arra, hogy nekik is az lenne a legjobb, 
ha mihamarabb mozdulhatnának, mi-
vel a korszerűtlen épületegyüttes fenn-
tartása egyre több pénzüket emészti fel. 

Százhat 
műtét 
a tavaszi 
vérből 
M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Összesen 1322-en adtak vért a Ma-
gyar Vöröskereszt és az ÓVSZ Szege-
di Regionális Vérellátó Központjának 
közös szervezésében márciusban. A 
kistelekiek közül jelentkeztek a leg-
többen - 138-an - donornak, a véres 
dobogó ezüstérmese 83 fővel Móra-
halom lett, a harmadik helyre a vér-
adásban 73 fővel részt vállaló Sán-
dorfalva lakói kerültek. Vérükkel se-
gítettek a József Nádor, a Déri Miksa 
és a Kőrösy József szakközépiskola, a 
Teleki Blanka és a Károlyi Mihály 
Kollégium, a SZTE Élelmiszeripari Fő-
iskolai Kar, a Waltner Károly Egész-
ségügyi Gyermekotthon, a Tarjáni 
Két Tannyelvű Általános Iskola, a 
szegedi tűzoltóság, a Csongrád Me-
gyei Rendőr-főkapitányság dolgozói, 
a cserkésztalálkozó és az óvodai 
sportnap résztvevői, valamint Deszk, 
Dóc és Domaszék lakói. A levett vér-
mennyiségből összesen 27 ér-, 74 
szívműtétet és 5 veseátültetést tudtak 
végrehajtani a dél-alföldi régióban. 

Újszegeden feszültséget 
okoz a villanyvezeték 
-ff Folytatás az 1 . oldalról 
A férfi az újszegedi víztorony közelé-
ben, a Bal fasoron lakik. A vele szem-
beni ház tulajdonosa, Farkas Juciit állt 
annak a kezdeményezésnek az élére, 
amely szeretné megakadályozni, hogy 

mat, kutatók, orvosok, tanárok állás-
foglalásait, cikkeit mutatva mondja , 
szeretne megnyugtató szakvéleményt 
látni arról, hogy van-e egészségkárosí-
tó hatása a magasfeszültségnek vagy 
nincs. 

ingatlanárak: mínusz 10 százalék 
- Azok az ingatlantulajdonosok, akiknek telke vagy lakása fölött magasfeszültségű 
távvezeték húzódik, legalább 10 százalék árcsökkenéssel számolhatnak, 
függetlenül attól, hogy az káros-e az egészségre vagy sem. Maga a vita is régóta 
bizonytalanságban tartja a piacot - mondta Solti Antal, a Klasszikus Otthon 
Ingatlanszalon ügyvezető igazgatója. 

több mint ötszörösére emeljék a veze-
tékben a feszültséget. 

- Én korábban mindent elhittem, 
még Kádárt is szerettem. Amikor a 
nyolcvanas években építettük a há-
zunkat, megkerestem az illetékes ha-
tóságokat és a szolgáltatót. Nem 
mondták el, hogy a vezetéket 120 kilo-
voltra tervezték, ráadásul közölték ve-
leni, hogy téves szocialista beruházás 
volt, amit 2008-ig lebontanak - kezdi 
Farkas Judit. 

A vegyészként dolgozó nő eddig 
több mint 150 érintett ingatlantulajdo-
nos támogató aláírását gyűjtötte ösz-
sze. Napról napra egyre többen csatla-
koznak a nagyfeszültségű távvezeték 
megszüntetését követelő kezdeménye-
zéshez, a Töltés utcai bölcsődébe járó 
gyerekek szülei is aláírták az íveket. 

A középkorú asszony magyar és 
külföldi jogszabályokat, szakirodal-

- Félek, és velem együtt mások is 
aggódnak, hogy a sugárzásnak és a 
mágneses térnek egy bizonyos érték-
határ felett káros élettani hatásai van-
nak, például rákkeltő - mondja Farkas 
Judit. 

Az aláírók arra is választ várnak, 
hogy a majd negyvenéves vezetékek 
és oszlopok biztonságosak-e, továbbá 
ki fizet kártérítést a vezetékek alatt, 
mellett húzódó ingatlanok tulajdono-
sainak. 

- Tudunk az ügyről, voltak, akik 
már megkerestek bennünket -
mond ja Kovács Kriszta. Az áram-
Szolgáltató kommunikációs igazgató-
ja szeretne mindenki t megnyugtatni , 
hogy a tervezett változás az érintett 
körzet lakói számára nem jelent sem 
balesetveszélyt , sem egészségkáro-
sodást . A Démász Zrt.-nek fontos az 
ügyfelek biztonsága, csakúgy, mint 

a vil lamosenergia-szolgáltatást sza-
bályozó va lamennyi előírás betar-
tása. 

- Nem áll érdekünkben, és nincs is 
rá módunk, hogy ügyfeleket veszé-
lyeztető beavatkozásokat végezzünk. 
Persze a villamosenergia-szolgáltatás 
még ma is kicsit misztikus, és néha 
bonyolult, ezért örülünk, ha - mint ez-
úttal is - alkalmunk van eloszlatni a 
félreértéseket. Amennyiben érintett 
ügyfeleink igénylik, független szakér-
tők bevonásával, lakossági fórum ke-
retében is tájékoztatást adunk a villa-
mos energia élettani hatásairól -
hangsúlyozta Kovács Kriszta kommu-
nikációs igazgató. 

NINCS KÁROS HATÁS. - Nyugodja-
nak meg az ott élők, a 120 kilovolt-
nak semmilyen egészségkárosító 
hatása nincs! - jelentette ki Hor-
váth Tibor, a Budapesti Műszaki és 
Gazdaságtudományi Egyetem 
egyetemi tanára. A Villamos Ener-
getika Tanszék 80 éves emeritus 
professzora hozzátette, ez volt az 
egyik fő kutatási területe. Számta-
lan publikációt olvasott a magasfe-
szültségű távvezeték sugárzásáról 
és mágneses térerejének káros h a -
tásairól, de ezek nem helytállóak. 
- Félelemkeltésre persze bőven 
elégségesek, de nem kell elhinni 
ezeket a valótlan állításokat -
hangsúlyozta a professzor. 

Eltüntettek a partok 
a népszavazási 
plakátok nagy részét 

M U N K A T Á R S U N K T Ó L 
Ma jár le a választási törvényben meg-
határozott 30 nap, ameddig a kira-
gasztóknak el kell távolítaniuk politi-
kai üzeneteiket. Szeged közterületén 
gyakorlatilag csak a Fidesz kampá-
nyolt plakátokkal a lámpaoszlopokon, 
s néha a házak falán. Gyimesi László, 
a Fidesz városi elnöke elmondta, 
nagyjából tíz nappal ezelőtt kérte fel a 
párt szimpatizánsait, hogy segítsenek 
a város megtisztításában. 

Jó munkát végeztek az aktivisták -
legalábbis a belvárosban. Negyedórát 
kellett sétálnunk, hogy találjunk egy 

népszavazásra buzdító plakátot a Du-
gonics téren. A külvárosban maradt 
még tennivaló, például a Sziliéri su-
gárúti kandelábereken könnyen talál-
hatunk „három igenes" plakátokat. 

Az SZDSZ csak óriásplakátokat 
használt a kampányban, ezeknek 
meghatározott bérleti idejük volt, ami 
már lejárt - tudtuk meg Kormos Tibor 
szabad demokrata frakcióvezetőtől. 

Akinek a továbbiakban szemet szúr 
az „ottfelejtett" népszavazási plakát, 
az a jegyzőnél panaszt tehet; az ön-
kormányzat eltávolíthatja, a költséget 
pedig kiszámlázza a pártoknak-
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